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Omwonende 

Mooi aan Ermelo is … 

• Ermelo is een fijn dorp om te wonen, ik ben 
hier ook geboren en getogen. Zomers is 
het hier gezellig druk en ’s winters is het 
stil. 

• De gemeente deed niets verkeerd, maar 
door alle strijd lijkt het boven het hoofd 
gegroeid. Toen Tomassen begon, was 
de afstemming met de omgeving nog 
te overzien, nu niet meer. 

• Er wordt veel en telkens iets nieuws bij 
gehaald; mensen in de gemeenteraad 
hebben niet altijd de juridische kennis 
om dat te begrijpen. 

• “Ik kan mij voorstellen dat de gemeente 
hiervan een punthoofd krijgt. Het is een 
gebed zonder end.”

De houding van de 
gemeente Ermelo is …

• Het bedrijf zit hier al decennialang, klein 
begonnen als slachterij en langzaam 
doorgegroeid naar wat het nu is.

• Tomassen Duck-To zorgt voor werkgelegenheid. 
Daarbij is het bedrijf goed voor zijn medewerkers. 

• Het past in het buitengebied, dicht bij 
industrieterrein. Door groei van het dorp is 
het terrein wel steeds meer tussen woningen   
komen te liggen.

Tomassen Duck-To past bij Ermelo, want ... 

• Het is een onderwerp in Ermelo, maar mensen 
zijn er ook wel een beetje klaar mee. Mede 
door het perspectief van de krant zijn mensen 
in het dorp verdeeld. 

• Sommigen vinden dat ietwat ‘buiten het pad 
gaan’ mag als je als bedrijf groeit, anderen 
vinden dat je juist binnen de lijntjes moet 
kleuren.

• Ik werd vooral aangesproken nadat ik had 
ingesproken bij de gemeenteraad. Nu niet 
meer. 

Wat hoort u in het dorp over 
de kwestie?

• Eerlijke berichtgeving in de krant, vanuit 
een onafhankelijke journalist.

• Het beste zou zijn als de gemeente met 
een schone lei kon beginnen.

• Ik zie wel dat er mensen voor en tegen 
het bedrijf zijn. Ik weet niet goed hoe de 
gemeente die bij elkaar gaat krijgen.

Wat kan vertrouwen 
vergroten?

• “Voor mij is er geen vergunning nodig om 
beschermd te worden - ik zit hier prima en 
heb geen last van Tomassen.”

• Het lijkt mij ook complex met al die partijen 
die erbij betrokken zijn, dat maakt het nog 
onoverzichtelijker. 

• Animal Rights moet zich er niet mee 
bemoeien.

Hoe kijkt u aan tegen de 
vergunning?

“Geen idee waarover nog gesproken moet 
worden. Hangt af van wie je daar uitnodigt. Een 
kaart gebruiken lijkt mij niet handig; beter is een 
openbare avond of inspraakavond. Dan kan 
iedereen zijn zegje doen.”

Waarover moet participatie 
gaan en in welke vorm?

• Het lijkt erop dat Tomassen Duck-To gaat verhuizen 
naar het bedrijventerrein Ecopark langs de A28. Dat 
kan iets oplossen, als mensen ook geen bezwaar 
hebben tegen de woonwijk die er dan komt.

• Het zou heel fijn zijn als in de komende jaren in ieder 
geval het gedoe is opgelost.

Over 15 jaar is het opgelost...
Wat is er gebeurd? 



Ondernemers 
Bedrijvenkring

Mooi aan Ermelo is … 
• Altijd al veel invloeden van buitenaf, door de 

zorgorganisaties, het toerisme, en mensen die  
uit drukkere regio’s hier settelen. 

• “Het is een levendig dorp, met een levendig 
bedrijfsleven. Er is niet veel grote maakindustrie 
maar veel bouw, dienstverlening, food, recylcing 
en transport.” 

• Er zijn veel bedrijven die vooruit willen. Lopen 
voorop met verduurzaming, bijvoorbeeld met 
een energie-hub. 

• Er is saamhorigheid; we werken goed          
samen.

• In het verleden heeft de gemeente 
regelmatig minder goede besluiten of geen 
besluiten genomen.

• Wat ze nu doen is goed, eerder hebben ze 
minder handig gehandeld, ook door invloed 
media.

• De gemeenteraad heeft onvoldoende naar 
Tomassen zelf geluisterd.

• De gemeente moet op dit dossier beter 
coördineren, in samenspraak met 
Tomassen.

• “De weg die de gemeente nu inzet, met de 
intentieverklaring, verdient een pluim.”

• Het is een bedrijf dat is ingebed in Ermelo, als 
regio. Na de demping van de Zuiderzee heeft 
het eendenfokken in deze regio de visserij 
vervangen.

• Het is een trouwe werkgever, met keurige 
dienstverbanden en ook in coronatijd goede 
zorg voor (deels buiten-landse) medewerkers.

• Het loopt voorop in duurzaamheid.
• “Het is een bedrijf dat ons na aan het hart ligt.”

• Tomassen Duck-To moet netjes binnen de lijntjes 
kleuren. Het zoekt net als andere ondernemers 
soms wat de randjes op – dat is niet slim. 

• Als ondernemers structureel over de lijn gaan, 
moet de gemeente daar wat mee.

Wat kan 
vertrouwen vergroten?

• “Een eventueel participatietraject moet gaan 
over handhavingskwesties en de vergunning, 
niet over de discussie rondom dierenwelzijn.”

• Het moet een dialoog zijn: wat heeft het 
bedrijf aan de buurt te vertellen en wat heeft 
de buurt aan het bedrijf te vertellen?

• Het is een goede manier om contact met de 
buurt te hebben. Hierbij is het van belang om 
te kijken wie de belanghebbenden zijn.

Waarover moet 
participatie gaan?

• De vergunningskwestie rondom ruimtelijke 
ordening en overlast moet gescheiden behandeld 
worden van bezwaren tegen Tomassen Duck-To.

• “Tomassen Duck-To hoeft geen bijzondere positie 
te hebben: gemeente moet vergunnen, monitoren 
en handhaven.”

• Oproep gemeenteraad: volg de lijn van het college 
en geef toestemming voor de vergunning. Dan is 
er een wettelijk kader om door te gaan.

• Door de intentieverklaring is er meer vertrouwen ontstaan.
• Het Ecopark aan de A28 is gerealiseerd. Tomassen is daar 

naartoe verplaatst. 
• “Gemeente is zelf aan zet met het Ecopark. Als dit rap 

ontwikkeld kan worden, is het verder een kwestie van 
financiën.”

• Dit moet een kleinschalige vorm zijn, zodat er een 
balans is en geschreeuw wordt voorkomen. Mogelijk 
kan dat ook op uitnodiging, zodat verschillende 
meningen gerepresenteerd worden.

• Geen open bijeenkomst, want daarbij krijgt degene 
die het hardst schreeuwt vooral de aandacht. Zeker 
doordat Er-meloërs vrij introvert zijn – dan hoor je 
enkele, willekeurige personen, maar de rest van de 
aanwezigen doet zijn verhaal niet.

De houding van de 
gemeente Ermelo is …

Tomassen Duck-To past bij Ermelo, want ... 

Hoe kijkt u aan tegen de vergunning?

Welke vorm van participatie 
werkt?

Over 15 jaar is het opgelost...
Wat is er gebeurd? 
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Eendenhouderij

Mooi aan Ermelo is … 
• Hier worden mensen verzorgd en gevoed.
• Bijzonder dat in een dorp als Ermelo de 

mooiste, modernste eendenslachterij van 
Europa staat.

• In dit dorp is de eendenhouderij ontstaan.
• Ook mooi is dat Ermelo een zorgdorp is. 

• Toen de coöperatie VSE werd opgeheven, 
kwam Tomassen Duck-To in beeld. 

• Dit bedrijf zit al decennia in Ermelo. 
• We zijn wel afhankelijk van Tomassen, 

maar de samenwerking verloopt goed, je 
bent geen nummer. 

• De mensen die zich verzetten tegen 
Tomassen, richten hun peilen ook op ons.

• Er was alleen een probleem, doordat er 
een kruistocht tegen Tomassen is gestart, 
mede door organisaties buiten Ermelo.

Over Tomassen Duck-To ...

• Het is goed wat ze de laatste tijd hebben gedaan om het 
dossier in goede banen te leiden. 

• De gemeente doet haar best om partijen bij elkaar te 
krijgen, maar sommige tegenstanders liggen dwars en 
gaan net zo lang door tot iedereen bij de gemeente is 
afgeknapt. 

• De gemeente zet zich goed in voor de boeren, maar de 
landelijke overheid is niet pro-boer.

De houding van de gemeente Ermelo is …

• “De haat tegen boeren zit zo diep, maar 
we zouden niet zo op elkaar moeten letten. 
We doen getrouw onze arbeid en iedereen 
moet zijn boterham kunnen verdienen.”

• Er worden leugens verspreid. Er is steeds 
negatieve berichtgeving door linkse 
kranten. Deze zouden ook iets positiefs 
moeten publiceren over Tomassen – hen 
moeten spreken.

Hoe kijkt u aan tegen het 
beperkte vertrouwen?

• Een bizar idee dat heel Ermelo zich bemoeit met een vergunning, 
want zoveel mensen, zoveel verschillende meningen.

• De discussie heeft niks meer met de vergunning te maken. Deze 
mensen willen de eendenhouderij weg. 

• Hierin zouden gemiddelden moeten staan, omdat het 
eendenbestand kan wisselen. Binnen die bandbreedte moet 
iedereen wel afspraken nakomen.

• Moeilijke discussie heeft geleid tot afspraken; die vergunning moet 
voldoende zijn. Hier moeten we ons aan houden. Wel moet er enige 
vrijheid zijn (bijvoorbeeld uitgaan van gemiddelden), anders is het 
niet werkbaar.

Hoe kijkt u aan tegen de vergunning?

• Dit familiebedrijf met een lange geschiedenis bestaat nog.
• De eendenhouderij en -slachterij zijn in leven en hoeven 

niet te krimpen. Wat ons betreft mogen ze groeien.
• Als Tomassen bereid is om naar het Ecopark te gaan, is dit 

positief.

Over 15 jaar is het opgelost...
Wat is er gebeurd? 

• Gek dat over zoiets participatie wordt ingericht. Als 
anderen een vergunning aanvragen, komt dat in de 
krant en kunnen mensen bezwaar maken. 

• Er is al zoveel over vergaderd – afspraak is nu 6,1 
miljoen. Hiertoe is de gemeente gekomen met 
inspraak van anderen. Iedereen kon reageren, 
dus waarom is het nog niet goed? Wij vinden 
een klankbordgroep absoluut niet nodig. Wij 
hebben deze gemeenteraad gekozen en die 
vertegenwoordigen ons.

• Wat betreft communicatie, wij vinden het moeilijk 
om te praten met stichting Doeh, omdat zij zich     
niet constructief opstellen. 

Waarover moet participatie gaan?



Betrokken 
bewoner

Mooi aan Ermelo is … 

• Het is een gemeente die pal in de Veluwe ligt. 
• Het is een prettige gemeente om in te wonen. 

Het bevat veel natuur en is doorgaans rustig.  
• Economisch gezien is Ermelo van oudsher 

zowel gericht op de landbouw als op het 
toerisme.

• De gemeente laat in de “letter of 
intent” vooringenomenheid zien om de 
vergunning te verlenen. Van tevoren kan 
je niet tegen een bedrijf zeggen dat je 
iemand gaat helpen. Ze gaan gaan over 
de lijntjes heen. In de “letter of intent” zit 
geen democratisch controle. Het is niet 
vatbaar voor bezwaar of beroep, alleen 
als de Raad er iets over zegt.

• Er is een tunnelvisie, de gemeente blijft 
zich inspannen om de ondernemer te 
ondersteunen.

De houding van de 
gemeente Ermelo is …

• Tomassen voor de overname van de Harderwijk 
eendenslachterij paste in het plaatje van 
Ermelo. Dit komt door de schaal. De productie en 
uitbreiding, is meer dan verdubbeld…

• Voor de uitbreiding was er niks op Tomassen aan 
te merken. 

• “Het bedrijf is uit zijn jasje gegroeid” 

Tomassen Duck-To past bij 
Ermelo, want ... 

• Een goede organisatie neerzetten 
vanuit de gemeente. 

• Strenger handhaven. 
• Objectiviteit inbrengen van een partij 

die erbuiten staat, zoals de Provincie. 
• Een open democratisch proces

Wat kan 
vertrouwen vergroten?

• Ik denk dat dit in deze situatie vrij weinig zin 
heeft. Er lopen formele procedures. Wat ik zou 
willen meegeven is dat er op een of andere 
manier in dit lopende project, de gemeente 
met een tunnelvisie richting een onbereikbaar 
einddoel is ingestapt. 

• Er moet een keuze worden gemaakt. Als het 
traject zo wordt doorgezet, dan is dit niet 
over 7 jaar klaar. We moeten niet tussen de 
belangen laveren.

Welke vorm van 
participatie werkt?

• Er moet getoetst worden aan het 
bestemmingsplan en hier moet aan voldaan 
worden. 

• Het bedrijf moet verantwoordelijkheid nemen, en 
zorgvuldige bedrijfsvoering hanteren. 

• “Het bedrijf had eerder zijn keuze moeten maken 
in termen van verhuizen en uitbreiden of blijven 
zitten en niet uitbreiden”.

Hoe kijkt u aan 
tegen de vergunning?

• Over 10 jaar bestaan ze niet meer. Het bedrijf past niet bij onze 
milieunormen. Deze afweging gaat er nog komen.

• Het moederbedrijf van Tomassen Duck-To heeft een ultramoderne 
slachterij gebouwd in Thailand waar op termijn 25 miljoen eenden per 
jaar kunnen worden geslacht. Dat is 2,5 zo groot als de slachterij in 
Ermelo. Ik verwacht dat het moederbedrijf de gehele productie inclusief 
de daarmee samenhangende eendenhouderij op korte termijn naar   
Azie zal gaan verplaatsen en de stekker uit de sector in Nederland      
trekt.

Over 15 jaar is het opgelost...
Wat is er gebeurd? 

• Het bedrijf opereert internationaal, maar 
waarom moet dit per se binnen de 
gemeentegrens van Ermelo?

• Een luchtwasser zou je kunnen vergunnen, maar 
andere zaken moet je op handhaven. 

• Dat het bedrijf wegkomt met wat illegaal is 
neergezet, is oneerlijk tegenover bedrijven 
die het wel netjes aanvragen en het hen niet    
wordt gegeven. Dit kan je als overheid niet 
maken. 

Waarover moet participatie gaan?



Betrokken 
bewoner

Kenmerkend aan Ermelo is … 

• Men voelt zich gezien, er is sprake van 
een vorm van aangepast gedrag en 
de mentaliteit: “doe maar gewoon, dan 
doe je al gek genoeg”.

• Het is een dorp op de Veluwe, niet een 
Veluws dorp.

• Wij beginnen in de regio een suf kindje 
te worden. Bestuurlijk is het suf en 
weerbarstig.

• In het begin zijn er veel te weinig 
mensen bezig geweest met deze 
casus.

• Er werd geen gehoor gegeven aan 
de belangen van de burgers, er 
werden allerlei vage constructies en 
vertragingstechnieken neergezet.

• De gemeente schippert door de fouten 
die er in het verleden zijn gemaakt. De 
huidige wethouder wil er anders naar 
kijken. Dit steekt alle mensen die zich 
hiervoor hebben ingezet.  

De houding van de 
gemeente Ermelo is …

• Vanuit de agrarische sector is dit een mooi en 
toonaangevend bedrijf maar de locatie is rot en 
dit moeten we met elkaar erkennen. 

• Ik ga niet mee in het argument: Tomassen zit er al 
jaren en is een wereld leidend bedrijf, dit straalt af 
op de gemeente Ermelo.

• Er moet recht gedaan worden aan de juridische 
lijnen.

• Recht doen aan de casus langs 
juridische lijnen.

• De gemeenteraad en ambtelijke 
organisatie moet zonder eigen 
invulling/interpretatie besturen. 

• Ze moeten volledig transparant 
handelen en niet aan geheimhouding 
doen. 

Wat kan 
vertrouwen vergroten?

• Een open insteek, niet van tevoren een 
uitgangspunt voor ogen hebben, zoals: 
Tomassen mag niet geschaad worden en/of 
Tomassen moet blijven.

• Je moet recht doen aan alle stakeholders. 
In alle opzichten zowel de gemeente, als 
ondernemers, als bewoners, allen moeten 
aanspreekbaar zijn.

• Neutrale participatie en geen verborgen 
agenda’s meenemen. Iedereen betrekken,    
ook bijvoorbeeld mensen uit Harderwijk. 

Welke vorm 
van participatie werkt?

• Er werd gematerialiseerd voordat het mocht, 
waardoor er overlast kwam. Er zijn extra gebouwen 
neergezet, deze waren niet aangevraagd.

• De gemeente moet zijn best doen om dit binnen de 
regels en marges te legaliseren.

• Ik heb geen belangen. Als het rechtelijk kan, moet 
Tomassen die vergunning krijgen. Tegelijkertijd 
draagt Tomassen niet bij aan Ermelo en kunnen   
we hen goed missen.

Hoe kijkt u aan tegen de vergunning?

• Tomassen Duck-To is compleet weg. 
• Er is een nieuwe ontwikkeling waarin er aandacht is voor 

iconische projecten zoals tiny housing, recirculatie, mede 
doordat er regie komt van buiten, de Provincie of het Rijk.

Over 15 jaar is het opgelost...
Wat is er gebeurd? 

• Centraal staat de vraag: is er toekomst voor 
Tomassen Duck-To m.b.t. de vergunning en 
nieuwbouw. Wat voor een toekomst moet 
dit dan zijn?

• Over de herbestemming van het gebied 
en de heroriëntatie van Tomassen. Er moet 
ergens gekrompen worden. De vraag is of je 
het bedrijf in kleine stukjes gaat opknippen 
of dat je de sector er helemaal uittrekt.

Waarover moet participatie gaan?

Tomassen Duck-To past bij Ermelo, want ... 



Betrokken 
bewoner

Mooi aan Ermelo is … 

• Het ligt midden op de Veluwe, heeft een 
bosrijke omgeving.

• Ook is het een zorgdorp, met verschillende 
zorginstellingen. 

• Het is een importdorp: iedereen, overal 
vandaan komt hier wonen. In Horst vind 
je nog de oorspronkelijke, agrarisch 
georiënteerde bewoners.

• Gemeente Ermelo is altijd een betrokken 
gesprekspartner geweest, maar heeft 
Tomassen Duck-To nooit voorgetrokken – 
het algemeen belang is steeds gewogen.

• Door de ‘coup’ van een nieuw college 
in 2018, is de integer handelende 
burgemeester tegengewerkt.

• Het komt niet goed over dat in 2019 de 
goed geïnformeerde gemeenteraad na 
instemming op ‘verklaring geen bezwaar’ 
met mitsen en maren komt. De raad komt 
zo zijn afspraken niet na, onder invloed van 
negatieve beeldvorming.

De houding van de 
gemeente Ermelo is …

• Oorspronkelijk past het bedrijf prima bij de regio, als 
middelgroot agrarisch bedrijf. 

• Door bepaalde terreinen op te kopen (met 
vuurwerkopslag), heeft Tomassen Duck-To de omgeving 
zelfs veiliger gemaakt.

• Het bedrijf is inmiddels steeds verder gegroeid – hier is 
een plafond aan. Door de groei ontstaan er problemen. 

• Dit bedrijf is een grote speler in de Europese markt, heeft 
zich ver ontwikkeld binnen deze regio. Vraag is: is het 
nog wel verantwoord om het daar te laten zitten? 

Tomassen Duck-To past bij Ermelo, want ... 

• Ik roep op tot meer verdraagzaamheid, 
gestoeld op de christelijke leefregels. Dit 
geldt voor alle betrokken partijen.

• ‘Je moet proberen het goed te houden 
met elkaar.’

• Je spreekt dingen af, dus als je als raad 
een keuze heb gemaakt, dan moet 
je je daaraan houden. Geldt ook voor 
Tomassen: als die zich niet aan afspraken 
houdt, moet gehandhaafd worden.

Wat kan vertrouwen 
vergroten?

• “Het moet geen avond worden van hete 
hoofden en koude harten; dat werkt niet.

• Het is wel lastig bemiddelen, want partijen 
hebben hun standpunten al ingenomen, 
houden vast aan voor en tegen.

• Hoe kunnen we zorgen dat mensen water 
bij de wijn doen? Mensen bij elkaar open en 
transparant laten praten is een optie, maar 
actiegroepen zijn radicaal. In ieder geval    
moet je primair de lokale inwoners betrekken   
– mensen die ermee te maken hebben.

Welke vorm van 
participatie werkt?

• Een bedrijf moet aan milieuvoorschriften voldoen 
en die zijn zwaar genoeg. Dat is controleerbaar.

• Buurt moet accepteren dat bepaalde dingen 
wel of niet gaan. Je moet mensen wel open en 
transparant informeren. 

• Van de 100 bewoners zijn er hooguit 3 die het niet 
eens zijn met de vergunning. 

Hoe kijkt u aan tegen de vergunning?

• Op termijn wil Tomassen Duck-To waarschijnlijk zijn bedrijf 
verplaatsen, mogelijk naar Polen, Kroatië, Bulgarije of 
iets dergelijks. Als dat is gelukt, zijn op de huidige locatie 
woningen gebouwd. Maar de gemeente moet daar ook 
aan meewerken, nadenken over een plan.

Over 15 jaar is het opgelost...
Wat is er gebeurd? 

• Een bedrijf kan bewoners wat meer laten 
zien van de bedrijfsvoering. Dan moet er wel 
vertrouwen naar elkaar zijn; mensen moeten er 
geen misbruik van maken. Dat is participatie, dat 
je de omgeving meeneemt. 

• Tegelijkertijd: de ondernemer is zelf 
verantwoordelijk voor de bedrijfsvoering. 

• “Het gaat om vanuit verdraagzaamheid 
oplossingen zoeken. Startpunt is de dingen die 
ons binden in plaats van roepen ‘dat staat me 
niet aan’.”

Waarover moet participatie gaan?



Betrokken 
omwonenden

Mooi aan Ermelo is … 

• Ik schaam mij diep voor mijn 
geboorteplaats. 

• Bepaalde mensen in het Ermelo’s 
bestuur hebben de touwtjes in handen. 
Structureel zit dit fout.

• “Ik wil niet onder Ermelo’s bestuur zitten”
• De opstelling van de gemeente ten 

opzichte van 2016 is niet veranderd. 
Elk geitenpaadje wordt gevonden om 
dit bedrijf te pleasen en tegemoet te 
komen. De inwoners waar ze zich voor 
in moeten zetten, laten ze zitten.

• De gemeente handhaaft niet. Ze horen 
een duidelijke positie in te nemen in 
deze kwestie. Ze horen een voorbeeld te 
zijn voor Ermelo, en zich aan de wet te 
houden.  

De houding van de 
gemeente Ermelo is …

• Past helemaal niet in het gebied. Het is gemengd 
terrein en zo een groot bedrijf mag hier niet zitten.

• Dit loopt uit de hand. Ze verrichten illegale 
praktijken.

• Tomassen voldoet niet aan de intentieverklaring.
• Hij heeft een vergunning voor 4,7 miljoen eenden, 

meer past niet in de woonomgeving.

Tomassen Duck-To past bij 
Ermelo, want ... 

• Aan de wetgeving voldoen.
• Open en transparant communiceren
• Gehoor geven aan de stem van 

omwonenden
• Niet Tomassen de handen boven het 

hoofd houden.  

Wat kan vertrouwen 
vergroten?

• Mensen moeten zich (openbaar) veilig 
voelen om zich uit te spreken. Iedereen 
moet zijn verhaal kwijt kunnen zonder bang 
te zijn dat ze letterlijk beboet of bedreigd 
zullen worden als ze zich uitspreken.

• We moeten als volwassenen kritisch 
bijeenkomen.

• Niet enkel Tomassen aanhangers 
vertegenwoordigen.

Welke vorm van
 participatie werkt?

• Ze zijn illegaal bezig. Er zijn duidelijke kaders en ze 
moeten zich hieraan houden. 

• Het is een integriteitskwestie. Tomassen kleurt 
continu buiten de lijntjes. Waarom wordt hen de 
handen boven het hoofd gehouden?

• De achterliggende reden dat Tomassen de 
vergunning wil krijgen is dat als hij 1,5x zo groot 
wordt, hij 3x zoveel waard wordt. 

Hoe kijkt u aan tegen de vergunning?

• Ermelo is bestuurlijk overgenomen door Harderwijk.
• De sector is ingestort en wij hebben geen overlast meer.
• Het bedrijf verhuist naar het buitenland of wordt uitkocht 

door de gemeente.
• Dan komen er huurwoningen en een groengebied voor 

terug, zodat mensen er met veel plezier kunnen wonen.

Over 15 jaar is het opgelost...
Wat is er gebeurd? 

• Gemengd terrein: in de omgevingswet staat 
duidelijk wat er hierin mag en wat niet. 
Bedrijven zo groot mogen hier niet zitten. 

• Communicatie: de gemeente moet open en 
transparant communiceren over de casus. 
Neem ons mee in de stappen en informeer 
ons over de ontwikkelingen.

• Kader aantallen eenden: 4,7 miljoen.
• Overlast: geluid en stank

Waarover moet participatie gaan?



Dierenwelzijns-
organisatie

Mooi aan Ermelo is … 

• Mooi aan Ermelo is de omgeving. 
Het ligt op de rand van de Veluwe, 
het belangrijkste natuurgebied van 
Nederland. Wij zijn het dichts in de buurt 
van echte natuur.

• Er hangt een sfeer van straffeloosheid 
om Tomassen heen. Dit wordt ook 
gevoed door B&W. Tomassen kan 
overal mee wegkomen. 

• De verwevenheid van het bedrijf met 
de gemeenteraad en het college is 
wel erg hoog. Zelfs over de jaren met 
wisselende burgemeesters en colleges 
blijft dit.

De houding van de 
gemeente Ermelo is …

• Een veehouderij past niet bij Ermelo. Er is een groot 
stikstofprobleem. Neerslag komt vooral uit veehouderijen.

• Er is wel een geschiedenis van de eenden industrie in het 
gebied. Door de afsluiting van de Zuiderzee moest men 
andere werkzaamheden zoeken. Dit werd gevonden in de 
eendenslachterij. 

• De consumptie van eendenvlees is niet typsich Nederlands 
of Ermeloos. Eenden eten komt meer uit de Aziatische 
keuken. Daarom zijn we van mening dat het niet per             
se bij Ermelo past. 

Tomassen Duck-To past bij Ermelo, want ... 

• Beloftes nakomen
• De illegale activiteiten die reeds 

begaan zijn moeten gewoon bestraft 
of beboet worden. Of ze moeten de 
vergunning intrekken.

• Handhaving en verbetering van 
regelgeving.

Wat kan vertrouwen vergroten?

• Participatie zou heel belangrijk kunnen 
zijn, de vraag is wel: is er nog ruimte 
tussen verschillende groepen?

• Ik denk dat het heel moeilijk is om 
via groepsgesprekken te komen tot 
een waardevolle uitkomst van de 
participatie. 

• Participatie moet een constructieve 
houding hebben. Niet offensief of 
defensief. 

Welke vorm van
 participatie werkt?

• Wij vinden (natuurlijk) dat er helemaal geen 
sprake kan zijn van een nieuwe vergunning, zolang 
er niet gehandhaafd wordt op de voorschriften 
uit de oude vergunning. De eventuele nieuwe 
vergunning wordt voornamelijk gebruikt om 
alle illegale activiteiten van Tomassen te 
legaliseren en dat is onacceptabel. Op een nieuwe 
vergunningaanvraag kunnen wel juridische 
procedures losgelaten worden, waaronder een 
Bibob-onderzoek

Hoe kijkt u aan tegen de vergunning?

• We denken dat er in 15 jaar heel veel kan veranderen. Kweekvlees 
is dan een commerciële praktijk. Dat zou wel heel veel 
veranderen. 

• Mede daardoor en de druk die er is voor klimaat en 
natuurdoeleinden zal de veestapel zoveel teruggedrongen 
zijn dat nicheproducten zoals eenden vlees dan wel helemaal 
verdwenen zou kunnen zijn.

• Ik denk niet dat Tomassen dan nog zou bestaan.

Over 15 jaar is het opgelost...
Wat is er gebeurd? 

• De gelegenheid om werkvoering te 
verbeteren.

• Handhaven op het aantal vrachtwagens.
• Regelgeving verbeteren en verscherpen.
• Dierenwelzijn en aantasting van de 

natuur.
• Overlast van verkeer: geluidsoverlast en 

stankoverlast.

Waarover moet participatie gaan?



Tomassen
Duck-To

Mooi aan Ermelo is … 

• Ermelo is het mooiste dorp van Nederland. 
• Directie is hier geboren en getogen.

• Wij hebben een goede relatie met 
iedereen in de persoonlijke sfeer. Af 
en toe moet het zich laten verharden, 
maar zo gaat dat in onderhandelingen. 

• Wij denken dat de gemeente zich soms 
te veel laat gijzelen door Stichting Doeh. 

• We hebben een relatief normaal proces 
met de gemeente. Maar als St. DOEH 
en de pers (‘niet gehinderd door enige 
kennis van zaken’) er weer bij komen 
dan ligt alles meteen weer onder druk. 
Dit ligt niet aan het onderhandelproces 
over vergunningen met de gemeente.

De houding van de 
gemeente Ermelo is …

• Tomassen Duck-to is een begrip in Ermelo. We 
investeren ook in de samenleving: sportverenigingen, 
een muziekvereniging die een klassiek concert 
organiseert op de hei. 

• We hebben een grote rol in Ermelo. Er is bijna geen 
Ermeloër die niet iemand kent die hier aan de 
slachtlijn heeft gestaan. 

• Tomassen Duck-To zet Ermelo wereldwijd op de 
kaart, iets waar Ermelo trots op kan zijn. Op gebied 
van de eendensector maar ook op gebied van 
duurzaamheid. 

Tomassen Duck-To past bij Ermelo, want ... 

• We denken dat we ons nog 
transparanter kunnen opstellen. 
Ermeloërs moeten hier altijd kunnen 
langskomen. Met name ook nieuwe 
raadsleden. Die willen we actief blijven 
benaderen om met hun eigen ogen te 
laten zien waar zij het over hebben. 

Wat kan vertrouwen 
vergroten?

• De grootste schreeuwers hebben het hoogste 
woord in participatie. We zijn bang dat door de 
verharde meningen de juiste mensen niet aan 
tafel komen om mee te praten. 

• We vragen ons af of we, na alles wat er is 
gebeurd, nog verder kunnen komen met een 
rondetafelgesprek.

• Mensen kunnen beter hier langskomen, dat 
zullen we altijd faciliteren. De media (Stentor) 
blijft toch schrijven dat St. DOEH de omwonenden 
vertegenwoordigd. Er is juist een positief contact 
met alle omwonenden, mede doordat zij ook 
langskomen.

• We blijven ook graag in gesprek met de 
gemeente.

Welke vorm van
 participatie werkt?

• We hebben een goede relatie met de NVWA. We 
worden volcontinu gecontroleerd en hebben 
maar weinig boetes. 

• Afvaardigingen van zowel de Gemeente, 
de Provincie, het Waterschap als de 
Omgevingsdienst zijn ook langs geweest. Hier 
hebben we ook een goede relatie mee.

Hoe kijkt u aan tegen de verschillende 
rollen van de overheid?

• We verwachten dat we in 2035 mogelijk wel wat minder 
eenden slachten. 

• Tomassen Duck-To is dan misschien al wel verhuisd naar 
het Ecopark. De huidige locatie past minder tussen de 
groeiende woningbouw in de nabije omgeving.

• We hopen dat we dan een moderniseringsslag hebben 
kunnen maken. Sommige machines kunnen dan ook een 
moderniseringsslag ondergaan. We zouden graag een 
extra vrieshuis neerzetten. 

Over 15 jaar is het opgelost...
Wat is er gebeurd? 

• In gesprek blijven gaan met elkaar, open 
communicatie.

• Over hoe wij ons opener kunnen opstellen, maar 
met vooruitgang als doel en niet dat alles wat wij 
aanleveren of zeggen kan opgevraagd (WOO) en 
aangehaald worden en kan weer tegen ons gebruikt 
worden door tegenstanders en de media. Zo kan je 
geen participatiegesprek aangaan, al je woorden 
moet je op een ‘goudschaal’ wegen.  

• Ecopark als mogelijkheid: onderzoeken of dit 
realistisch en realiseerbaar is.

Waarover moet participatie gaan?


